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Vážení spoluobčané,
přichází čas adventní a čekají nás svátky vánoční a vstup do no-

vého roku 2021, který snad bude klidnější než rok končící. Bohužel 
v tomto roce jsme společně čelili koronavirové pandemii, se kterou 
jsme se museli vypořádat ve dvou vlnách. Jarní vlnu jsme oproti 
podzimní vlně zvládli velmi dobře. V našem městě jsme mohli po-
čítat počty nakažených na prstech jedné ruky. Bohužel podzimní 
vlna se nás velmi dotkla. Počty nakažených 
v našem městě se počítaly v desítkách a na 
následky viru nás opustili i naši spoluobčané, 
kteří nám a jejich blízkým budou velice chy-
bět. Čest jejich památce. 

V rámci našeho města jsme se vás snažili 
neprodleně informovat o všech nařízeních, 
předpisech a možné pomoci, které jsme pro 
vás v této době zajistili. Pro naše občany 
jsme ponechali možnost odběru obědů ve 
školní jídelně, za což si zaslouží velké po-
děkování naše paní kuchařky. O občany se 
starali i pracovníci místních restaurací, kteří 
též vařili a vydávali jídla do přinesených jíd-
lonosičů, popř. jídlo rozváželi. Pro seniory a 
invalidní osoby jsme zajišťovali rozvoz obědů 
a nákup nezbytných potravin a léků naší 
pečovatelskou službou posílenou o posádky 
Služeb města Větřní či místních hasičů. Za to 
jim velice děkuji. Začali jsme plošně dezinfi-
kovat prostory výdejen jídla, lékařských čeká-
ren, pošty, autobusových zastávek, místních 
obchodů, našeho úřadu a pečovatelských 
domů. Zároveň jsme podpořili živnostníky podnikající v městských 
prostorech tím, že jsme jim odpustili v rámci první vlny nájem 
v plné výši a o odpuštění ve druhé vlně bude rozhodnuto na dal-
ších jednáních Rady města Větřní. Velké poděkování patří i našim 
dobrovolnicím, které neváhaly a pustily se do šití tolik nezbytných 
roušek. Ani naši senioři nezaháleli a pekli dobroty pro pracovníky 
v tzv. první linii.

V současné době musel Krizový štáb města Větřní přijmout opat-
ření, která vedla ke zrušení společenských akci, jako je například 
Adventní rozsvícení vánočního stromu, Mikulášský rej, Betlémské 

světlo či Běh o vánočního kapra. Věřím, že každý z nás chápe 
zrušení těchto akcí a doufáme, že si je plnými doušky vychutnáme 
v příštím roce. 

Samozřejmě se tato pandemie dotkla i finančního rozpočtu a 
ekonomiky našeho města. Bedlivě jsme hlídali a čtvrtletně vyhod-
nocovali stav naší městské pokladny, jelikož jsme se nechtěli dostat 
do červených čísel. Z uvedeného důvodu jsme postupně zahajovali 

investiční akce a to vždy, když jsme si byli jisti, 
že na ně budeme mít peníze. Propad měst-
ského rozpočtu v důsledku krize nám z velké 
části pomohl vyrovnat státní příspěvek, proto 
můžeme konstatovat, že jsme v klidu mohli 
veškeré naplánované akce v tomto roce reali-
zovat bez větších problémů. 

Na příští rok z důvodu nejistého ekono-
mického vývoje budeme muset i přizpůsobit 
investiční plán našeho města a plánovat 
pouze nezbytně nutné investice. 

Blíží se však Vánoce, čas pokoje, štěstí a 
lásky, které jsou pro každého z nás něčím 
magickým a tajemným. Je to čas, kdy se oteví-
rají naše srdce a opět, my lidé, máme k sobě 
o něco blíž. Mnozí z nás si jistě vzpomenou 
na předešlé Vánoce nebo svoje dětství, jak 
jsme prožívali přípravy na tento nejočekáva-
nější den v roce. Jistě si však vzpomeneme 
i na ty, kteří již bohužel nejsou mezi námi, ale 
stále zůstávají v našich srdcích.

Milí spoluobčané, dovolte mi, abychom 
vám popřáli příjemné, štědré a láskyplné 

vánoční svátky v kruhu vašich nejbližších.
Našim dětem přejeme, aby pod vánočním stromkem našly to, co 

si přály. A když se s vánočními svátky pomalu blížíme i k oslavám 
Nového roku, dovolte, abychom vám z celého srdce popřáli hodně 
štěstí, zdraví, lásky a hojnosti.

Ať je nový rok rokem plný radostných chvil a splněných snů.

Mgr. Antonín Krák - starosta,
zastupitelé města a pracovníci Městského úřadu Větřní

Slovo starosty

Informace z městského úřadu
Úřední hodiny na Městském úřadu ve Větřní

Oznamuje, že v pondělí dne 21.12.2020 bude úřad pro ve-
řejnost otevřen v době od 12:00 hodin do 17:00 hodin a ve 
středu 23.12.2020 v době od 7:00 hodin do 11:00 hodin.

Svoz komunálního odpadu o Vánocích 
Svoz komunálního odpadu o svátcích bude probíhat podle 

běžného harmonogramu. Směsný odpad z popelnic bude vyve-
zen tedy i ve čtvrtek 24.12.2020. 

Výdej žetonů na popelnice pro rok 2021 
Žetony pro rok 2021 se začnou vydávat v pokladně MěÚ Větřní 

od 14.12.2020.
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Letošní rok má díky pandemii koronaviru svá 
specifika. Tento fakt se promítl i do tvorby rozpočtu 
města Větřní na rok 2021. Je jasné, pokud budeme 
chtít udržet rozpočet vyvážený a nechceme-li roz-
pouštět rezervy z minulých let, budeme se muset 
omezit v počtu plánovaných akcí. Státní rozpočet 
je deficitní, a to se promítne i do našeho rozpočtu, 
prostě nebude tolik peněz na výstavbu a opravy. Proto 
jsme se připravili cca na 50 % příjmů z roku 2020. Ostat-
ní připravované akce máme připraveny na léta další, kdy se 
finanční toky stabilizují.

Co se tedy vlastně chystá: připravujeme opravu fasády a oken 
včetně odvodnění okolí na č.p. 13, opravu a zateplení střechy na 
č.p. 237, opravu střech, fasády a balkonů na č.p. 199 a 200. Pro-
vedeme opravu střech na čp. 78 a výměnu střechy na č.p. 197. 
Dokončíme 2. etapu výměny plynových kotlů v bytech v ulici Jablo-
ňová. Vyměníme okna v ulici Rožmberská v č. p. 53 a 55. Z důvodu 
zpřísnění emisních povolenek musíme provést výměny hořáků 
v našich kotelnách na sídlištích Sad míru a Urbal. S tím jde ruku 
v ruce i oprava a výměna kotlů a či bojlerů. Chceme dále zahájit 
výstavbu venkovních učeben na naší základní škole. Na hřbitově 
chceme rozšířit počet kolumbárií. Ostatní výdaje města na běžný 
každodenní chod zůstaly v rozpočtu stejné jako loni.

V reakci na dotazníkovou akci o bezpečnosti ve 
městě chceme rozšířit kamerový systém města 
na lokality park před školou, park před městským 
úřadem, autobusové nádraží a na ulici Rožmberská. 

A co se dotkne peněženek našich občanů? Ná-
jemné v městských bytech zůstává stejné jako v ne-

bytových prostorech, stejně jako nájemné za zahrádky 
a pozemky. Stejně je tomu s poplatky za služby, odvoz 

odpadů a za psy. Cena tepla by se měla snížit v průběhu 
roku díky výměně stávajících tepelných zdrojů za kogenerační 

jednotky v našich kotelnách. Jediné co občané pocítí je úprava ceny 
stočného cca o 5 Kč za metr krychlový. Důvodem je promítnutí ná-
kladů na čištění odpadní vody do cen, které nebylo zohledňováno 
již mnoho let.

Závěrem - koncepce z minulých let o vyváženosti našeho měst-
ského rozpočtu zůstává stejná - nezadlužení a udržení stávajících 
finančních rezerv na léta příští. Při získání dalších peněz ze státních 
dotací a i z jiných zdrojů jsme schopni plán investic rozšířit i na 
další akce.

 
MUDr. Jaroslav Vojtíšek

místostarosta města 

Co se chystá 
ve městě Větřní v roce 2021

Ve své velmi zajímavé pětisetstránkové 
knize o Janu Žižkovi zmiňuje autor Petr 
Čornej dva představitele rodu Višňů z Větřní 
- Matěje a Mikuláše. Příslušníci nižší šlechty 
se občas v historických pramenech vyskytu-
jí. Kdo v nich ale úplně chybí, jsou poddaní. 
Jedině snad v soudních zápisech, pokud se 
dopustili trestného činu.

 Jako jiní drobní šlechtici (Čornej je ozna-
čuje jako panoše) pracovali Višňové jako 
úředníci v rožmberských službách. Purkra-

bím na hradě Pořešíně byl v husitské době Matěj Višně z Větřní. 
Hrad dobře střežil a podařilo se mu ho v těžkých dobách pro 
Rožmberky uhájit.

 Mikuláš z Větřní pravděpodobně žil ve své tvrzi. V jeho rodině 
sloužil a možná i ve Větřní žil jakýsi Petr Kneisl. Je uváděn jako 
Mikulášův pacholek. Na počátku 15. století se pohyboval v druži-
ně Jana Žižky z Trocnova. Ta nacházela útočiště ve mlýně blízko 
dnešních Mostek na Kaplicku.

 Kdybychom mohli charakterizovat Kneislovu činnost, působil 
zřejmě jako ceněný zvěd. Toulal se krajem, vydával se za poutní-
ka, žebral u sedláků jídlo a bystře pozoroval okolí. Vyprávělo se 
o něm, že ví o všem, co se šustne od Cáhlova (dnešní Freistadt) 
po České Budějovice.

 Myslím, že by dnes o služby takového člověka stála Česko-
krumlovská televize. 

-zd-

Lístek z historie

t-
y se

a 
odpa
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Téměř každý z nás si pod pojmem farma představí zvířata jako 
koně, prasata, krávy, ovce. Kdo z nás by však na farmě hledal ježka? 
To a mnoho dalšího si první říjnový den byly v rámci projektového 
dne ověřit děti z mateřské školy na statku v Chlumečku u Křemže. 
V rámci ekovýchovného programu se děti dozvěděly spoustu za-
jímavostí ze života ježků (např. co jedí, co dělají po celý rok atd.). 

Další vydařená akce proběhla v Dolní Vltavici u vodní záchranné 
služby. Projektové dopoledne začalo dětem řádnou rozcvičkou. 
Následně se děti prostřídaly na různých stanovištích, kde se sezna-
movaly se správným chováním u vody, vyzkoušely si, jak se vytahuje 
tonoucí z vody, poskytnutí první pomoci, veškeré záchranářské 
vybavení od helmy až po čluny či čtyřkolku. Nejsilnějším zážitkem 
pro děti byla jízda na raftu po Lipně a ukázka z výcviku záchranář-
ského psa. Program byl naučný i velmi zábavný, záchranářům za to 
patří velké poděkování a pochvala za přizpůsobení této tematiky 
malým dětem. 

Děti 2. třídy byly na zajímavé prohlídce místního sběrného dvora. 
Odnesly si poznatky o důležitosti třídění a především o negativním 
dopadu na přírodu v případě jeho nevhodného umisťování.

Rádi bychom chtěli všem odborníkům, se kterými jsme měli mož-
nost spolupracovat, srdečně poděkovat a popřát krásné prožití 
adventního času a blížících se Vánoc.

Mateřská škola

Mateřská škola děkuje zřizovateli za pořízení dalších nových 
prvků na zahradu MŠ.

Jedná se o námořnickou loď, houpadlo na pružině, malou loď 
s klouzačkou a stínění na pískoviště. 

Zprávičky z naší školičky

Mateřská škola 
děkuje
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Na podzim do ŠD zavítala vzácná návštěva z Chlumečku - ježek 
africký se svou chovatelkou Václavou Bílkovou. Dozvěděli jsme se 
nejrůznější zajímavosti o životě ježků (např. co jedí, co dělají po celý 
rok, jaké druhy se mohou chovat doma…). Největším zážitkem pro 
nás bylo pozorování živého ježečka, který funěl, pískal, stáčel se 
do klubíčka, čumáčkem zkoumal okolí a nakonec si pochutnal na 
moučných červech.

Dále jsme se seznámili s chovatelkou paní Markétou Tomandlo-
vou, která nám ukázala poklady své zahrady. Čekalo na nás překva-

pení v podobě osmi dospělých suchozemských želv žlutohnědých, 
vroubených a jednoho mláděte z jejího chovu. Každý si osahal 
želvu a dozvěděl se, co vše má ráda a jak se o ní správně starat. 
Byl to krásný zážitek.

Došlo také na ekologii. Pan Jan Čermák se svou kolegyní Ivou 
z krumlovského ICM si pro nás připravili projektový den zaměřený 
na správné třídění odpadu. 

Školní družina

V poslední době zdobí města figury příběhu Božího narození. 
Většinou stojí pod vánočním stromem. V okresním městě býval 
i živý betlém. Asi nejhezčí betlém má Velešín.Je sice vystaven v 
smostatné síni a jeho příprava je velice pracná, protože se skládá 
z množství figurek, kde kromě jiných najdeme i místní hasiče. Rou-
hův betlém představuje skutečné umělecké dílo.

 V adventním čase se objevil betlém pod vánočním stromem 
také v našem městě. Profesionální kresba na seříznutých špalcích 
okamžitě upoutá pozornost. Zvláště se povedli Panna Marie a Je-
žíšek. Upoutá jejich líbezná tvář. Svatou rodinu doprovázejí volek 
a oslík. V jednoduchosti najdeme krásu, která připomíná půvab 
Vánoc a přináší každému potěšení.

 Jenom bych si přál, aby se splnila andělíčkova prosba: „Prosíme, 
neničte nás!“

- zd -

Jak se již stalo milou tradicí, naše škola opět připravila betlém. 
Zpříjemněte si adventní a vánoční čas procházkou na Lužnou, kde 
za potokem odbočíte k lesu a můžete se pokochat betlémskými 
výjevy - děti ztvárnily Marii, Josefa, Ježíška i tři krále.

Přejeme všem do roku 2021 hodně lásky, tolerance, pochopení 
pro druhé, osobní pohody a hlavně zdraví.

Žáci a zaměstnanci ZŠ a MŠ Větřní

Školní družina

Betlém pod vánočním stromem

Pojďte s námi 
do Betléma

Ve čtvrtek 3. prosince se opět konečně po více jak měsíc trvající 
odmlce otevřely pro obyvatele dveře místní knihovny. 

Bohužel díky současné mimořádné situaci neproběhly slíbené 
přednášky, videoprojekce, výstavy a ostatní plánované kulturní 
akce. Doufám, že se nám je podaří uskutečnit v náhradních ter-
mínech.

Do knihovny si v současné době můžete chodit půjčovat absenč-
ně všechny tištěné dokumenty, samozřejmě je nutné dodržovat 
nařízená hygienická opatření - roušky, dezinfekce rukou nebo ru-

kavice, rozestupy. Knihovna bude pro veřejnost v prosinci otevřena 
(kromě pondělí 21.12.) každé pondělí v 11.00 - 18.00 hodin a každý 
čtvrtek v 9.00 - 16.00 hodin.

Všem přeji klidný a příjemný adventní čas, krásně prožité vánoční 
svátky a šťastné vykročení do nového roku. Pokud si budete chtít 
tyto chvíle zpříjemnit přečtením nějaké zajímavé knihy, přijďte si 
vybrat do knihovny.

- mk -

Informace z knihovny
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LINKA 1221

sekund

ZODPOVĚDNOST, OCHRANA RIZIKOVÝCH SKUPIN

sociálních kontaktů

kde není osobní kontakt, 

není přenos

roušky fungují,

pokud se nosí správně

mýdlo + teplá voda nebo

dezinfekce = čisté ruce

diskrétní zónu virus

nepřeskočí

pravidlo 3R

Ruce Roušky Rozestupy

chráníme sebe i ostatní,

jsme zodpovědní

2 m

Mimořádná opatření a více informací na koronavirus.mzcr.cz
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Větrník

Je úterý 29. 9. 2020 a svými auty jsme se vydali do Rožmberka, 
kde nás přivítala starostka města paní Mgr. Schwarzová. Pozvala 
nás na prohlídku hradního areálu a věže Jakobínky. Jak na hradě, 

tak i na věži jsme měli perfektní průvodkyni, která nás seznámila 
s celou historií nejen hradního areálu, ale i města Rožmberka. 
Detailně jsme byli seznámeni s průběhem rekonstrukce věže Jako-
bínky. Vystoupali jsme po 176 schodech do výšky 38 m až na samý 
ochoz. Odměnou nám byly výhledy do okolí Rožmberka, které daly 
zapomenout na krkolomné šplhání po mlynářských schodech. 
Vydanou energii jsme doplnili spolu s paní starostkou v příjemné 
kavárně na náměstí. 

Poté jsme se vydali na další cestu a zastavili jsme se v Cetvinách u 
kostela a následně jsme se podívali na lesní penzion Jelení vyhlídka. 

Další cesta nás zavedla na Svatý Kámen. Ti, kteří tam byli poprvé, 
byli překvapeni, jak vnitřními prostorami kostela, tak jeho výzdo-
bou. Bez povšimnutí nezůstala ani kaple léčivého pramene. 

Závěr výletu proběhl na pozdním obědě v restauraci Slovanský 
dům v Kaplici. I když nám tentokrát počasí moc nepřálo, výlet stál 
určitě za to. Tímto chceme poděkovat našemu starostovi Mgr. An-
tonínu Krákovi za zajištění setkání se starostkou Rožmberka a za 
vstřícnost k nám seniorům.

Klub seniorů

V sobotu 19. 9. 2020 uspořádal Klub seniorů za podpory města 
9. setkání rodáků a starousedlíků, které se konalo v restauraci 
Slavie. 

Po úvodním slovu starosty města pana Mgr. Antonína Kráka, 
předsedkyně Klubu seniorů paní Jiřiny Kozákové a paní Bc. Kateřiny 
Šustrové vystoupily děti z DDM z Českého Krumlova - kroužek Pěti-
lístek za doprovodu Dudácké kapely. Jejich vystoupení bylo skvělé. 
Následně nám k tanci i poslechu vyhrávala dudácká kapela z Čes-
kého Krumlova, která dokázala podnítit přítomné ke zpěvu, tanci 
a výborné náladě. Večerní doba patřila zábavě, kterou provázela 
námi oblíbená kapela Kašovanka z Besednice. Zpestřením večera 
bylo vystoupení členek Klubu seniorů, které si připravily krátké 
vystoupení v příslušném oblečení. Sklidily uznání, potlesk i smích, 
který je kořením života i starší generace.

 Abychom vydrželi celé odpoledne do pozdních večerních 
hodin, měli jsme k dispozici dostatek pití, zákusků, chlebíčků a na 
závěr i řízečky.

 Dokázali bychom se bavit i hodně dlouho do noci, ale vzhledem 
ke koronaviru jsme byli nuceni ukončit vše ve 24 hod.

  Děkuji všem, kteří se podíleli na zdárném průběhu setkání, 
a těším se na další ročník.

Jiřina Kozáková 

Klub seniorů - Výlet 29. 9. 2020

9. setkání rodáků a starousedlíků ve Větřní

Děkuji paní pečovatelce Evě 
Čerklové a sousedkám paní Evě 
Hečkové a Haně Maxové, které dne 
11.10.2020 při náhlé smrti pana 
Františka Špáta ochotně pomohly a 
byly nám nápomocny v tak těžkém 
okamžiku.

Rodina Špátova a syn Marek 

Poděkování

Děkujeme za ušití krásných roušek 
pro děti a zároveň doufáme, že situace 
bude již brzy taková, že se stanou pou-
hou vzpomínkou na náročné období.

ZŠ a MŠ Větřní

Poděkování 
paní Evě Šustrové
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